
 Daadkrachtig Dichtbij 

 

Beste lezer, 
 
Hierbij presenteren we onze verkiezingsprogramma. Met een sterkt gemotoveerd team zijn 
we tot dit verkiezingsprogramma gekomen. We zien uitdagingen voor de komende vier jaar. 
Op dit moment zien we: 

- West Betuwe is wat 
gemeentelijke belastingen betreft 
de duurste gemeente van 
Nederland. Hier moet ons inziens 
de stofkam door en op een 
andere wijze gewerkt worden. 

- De woningbouw is sterk 
achtergebleven t.o.v. het landelijk 
gemiddelde. Dit vraagt om een 
creatieve denkwijze om dit 
probleem op te lossen. 

- Er komt een ravijn jaar aan, 
waarbij fors bezuinigd moet 
worden. Er is een besparing 
mogelijk door te gaan werken 
vanuit vertrouwen i.p.v. controle. 

- Landelijk hebben de agrariers het 
zwaar door strenge regelgeving, 
en een groeiend onbegrip vanuit 
de samenleving. Hier maken het 
CDA-team zich zorgen over. Wij 
willen inzetten op  begrip naar de 
agrariers en samenwerken op het 
buitengebied tussen de agrariers 
en de rest van de bevolking. 

 
Kies daarom voor een partij die 
gemotiveerd, daadkrachtig is en dichtbij 
is, CDA West Betuwe 
 

Het programmateam en straks met uw steun: 
 het uitvoeringsteam van het CDA! 
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H1 Een sterke samenleving  
CDA West Betuwe wil werken aan een sterke 
samenleving. 
Een samenleving waarin mensen naar elkaar 
omkijken en verantwoordelijkheid nemen. 
Voor hun gezin, hun buurt, hun dorp, hun stad 
en voor zichzelf. Wij willen dat West Betuwe 
een veilige plek is. Een plek waar je fijn kunt 
wonen, werken, leren en ondernemen.En 
waar mensen voor elkaar zorgen als dat nodig 
is. 
 
Mensen die zich inzetten voor 
anderen verdienen steun.Dat zijn 
ondernemers die banen maken. 
Mantelzorgers die zorgen voor 
familie. En vrijwilligers bij 
sportclubs en dorpshuizen. Zij 
maken onze kernen sterk. 
Mensen die het zelf moeilijk 
hebben laten we niet in de steek. 
Samenleven doe je niet alleen. Dat 
doe je samen. 
 
De overheid kan niet alles 
oplossen. 
Maar de overheid heeft wél een 
belangrijke taak. Zij zorgt voor 
duidelijke regels, veiligheid en 
eerlijkheid. De overheid moet mensen helpen 
die samen iets goeds willen doen. 
 
Dat betekent: 
- Minder papierwerk, minder regels en meer 
vertrouwen. 
- De gemeente moet luisteren naar inwoners 
en snel handelen. 
- Niet ver weg, maar dichtbij. 
- Daarom werkt West Betuwe kerngericht. 
- Elke kern is anders.  
- Besluiten moeten passen bij het dorp en de 
mensen die er wonen. 
 
Als CDA staan wij midden in de samenleving. 
Wij geloven in verantwoordelijkheid, 

verbondenheid en zorg voor de toekomst. 
Voor mensen van nu, én voor de volgende 
generaties. 
 
Voor natuur, cultuur en ons landschap. 
West Betuwe laat zien dat dit werkt. 
Het leven binnen de kernen is sterk. 
Mensen doen veel voor elkaar. 
Sport, cultuur en verenigingen brengen 
mensen samen. Iedereen moet mee kunnen 
doen en meetellen. In West Betuwe is 
iedereen gelijk.                   

Stem CDA West Betuwe! 

 
Werk mee aan een 

sterke samenleving: 
Daadkrachtig Dichtbij 
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H2 Eén sterk West Betuwe 

De gemeente West Betuwe bestaat sinds 
2019. De gemeente is ontstaan om nieuwe 
kansen te benutten. West Betuwe bestaat uit 
26 kernen. Elke kern is anders en heeft een 
eigen karakter, verenigingen en 
gemeenschappen. 
Samen wonen hier ruim 53.000 mensen. 
Daarmee is West Betuwe de grootste 
gemeente in Rivierenland. Gemeenten krijgen 
steeds meer taken van de landelijke overheid. 
Voor kleine gemeenten is dat lastig. 
Samen sta je sterker. Door samen te werken 
kunnen we deze taken beter uitvoeren. 
Om aan de verschillen in de 
kernen recht te doen werkt West 
Betuwe kerngericht. 
Dat betekent: aandacht voor elke 
kern apart. Via dorp/stads raden 
en gebiedsmakelaars blijft de 
gemeente dichtbij de inwoners. 
Besluiten worden genomen met 
oog voor de kern en de mensen 
die er wonen. 
West Betuwe ligt centraal in 
Nederland. 
We hebben belangrijke wegen, 
spoorlijnen en rivieren. 
Dat geeft kansen voor werk, 
bedrijven en ontwikkeling. Onze 
gemeente heeft veel buitengebied. 
Er is veel fruitteelt, landbouw en veehouderij. 
De agrarische sector is een grote kracht van 
West Betuwe. Ook technologie speelt daarbij 
een steeds grotere rol. Deze sterke agro-
economie willen we verder versterken. 
Ook voor recreatie en toerisme heeft West 
Betuwe veel te bieden. Denk aan onze 
historie, kastelen, rivieren en landgoederen 
zoals Mariënwaerdt. 
Als we zorgvuldig omgaan met onze omgeving 
en cultuur, maken we West Betuwe nog 
aantrekkelijker om te wonen en te bezoeken. 
Een sterk West Betuwe is ook financieel 

gezond. 
Het CDA wil lage lasten voor inwoners. 
Afvalstoffenheffing en rioolheffing mogen niet 
hoger zijn dan nodig. 
De gemeente moet open zijn over haar geld. 
Inwoners moeten kunnen zien waar het geld 
aan wordt uitgegeven. 
Bijvoorbeeld via een overzicht bij de OZB-
aanslag en duidelijke informatie op de 
gemeentelijke website. 
Zo weet iedereen waar hij of zij aan toe is. 

Samen bouwen we aan één 
sterk West Betuwe. 
 

 

Het CDA wil het volgende: 
Een financieel gezonde gemeente 

• Gemeentelijke dienstverlening dichtbij 
de mensen 

• Gebouwen slim en goed gebruiken 
• Een nieuw centraal zwembad, liefst bij 

een sportpark 
• Goede en betaalbare zwemlessen 
• Geen verhoging van de OZB 
• Meer openheid over gemeentelijke 

uitgaven 
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H3 Een veilige gemeente 
Een sterke gemeente is een veilige gemeente. 
Iedereen moet zich veilig voelen in zijn kern, 
buurt en op straat. 
Overlast en criminaliteit pakken we stevig aan. 
Dat heeft voor ons hoge prioriteit. We werken 
samen met de politie en andere organisaties 
om problemen goed in beeld te krijgen. Waar 
gebeuren veel diefstallen? Waar is vaak 
overlast? Welke plekken vragen extra 
aandacht, zoals bij uitgaan of tijdens de 
jaarwisseling? En kiezen voor voldoende 
controle op drugs. De politie moet 
worden ingezet waar dat echt 
nodig is. Zo zorgen we voor 
gerichte en effectieve aanpak. 
Drugs en  drugscriminaliteit zijn 
een groot probleem. 
Ze vormen een gevaar voor onze 
jeugd en voor de veiligheid in de 
dorpen. 
Wij willen dit probleem bij de bron 
aanpakken. 
Daarom zetten we in op 
voorlichting, preventie en het 
sterker maken van jongeren. 
Zo voorkomen we dat zij in de 
problemen komen. 
 
Elke wijk en elk dorp krijgt een 
veiligheidsplan. 
Er komt één duidelijk meldpunt bij de 
gemeente. De wijkagent hoort zichtbaar 
aanwezig te zijn in het dorp en aanspreekbaar 
te zijn voor inwoners. Als inwoners zich 
onveilig voelen, moet de gemeente snel 
kunnen ingrijpen. Extra toezicht en 
handhaving moeten mogelijk zijn als dat nodig 
is. 
 
Hulpdiensten spelen een belangrijke rol. 
Zij moeten inwoners ook adviseren, 
bijvoorbeeld over brandveiligheid en het 
voorkomen van inbraak. CDA West Betuwe 
maakt van sluipverkeer die hinder voor 

hulpdiensten vormt tot prioriteit.  
 
De gemeente, politie en het Openbaar 
Ministerie maken duidelijke afspraken over 
het aanpakken van criminaliteit, bedreiging en 
ondermijning door criminele organisaties. 
We kijken ook breder naar veiligheid. 
Dat geldt voor spoorwegen, wegen en 
waterwegen. 
En voor noodsituaties zoals hoog water, 
overstromingen en andere calamiteiten. 
Goede voorbereiding kan veel problemen 
voorkomen.  

 

- Het CDA wil het volgende: 
- Gerichte inzet van politie en handhaving 

- Preventie en voorlichting tegen 

drugsgebruik en alcoholmisbruik 

- Stevige aanpak van criminaliteit en 

ondermijning 

- Zichtbare en aanspreekbare wijkagenten 

- Goede ondersteuning van brandweer en 

andere hulpdiensten 
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H4 Een sterk cultuur-, 

sport- en 

verenigingsleven 

Cultuur, sport en verenigingen zijn heel 
belangrijk. Veel mensen zetten zich vrijwillig in 
voor hun kern. Dat is heel waardevol. 
In een tijd waarin mensen vaak thuis zijn en 
veel op hun telefoon zitten, zorgen sportclubs 
en verenigingen ervoor dat mensen elkaar 
blijven ontmoeten.  Ze delen leuke en 
moeilijke momenten. Mensen ontwikkelen 
hun talenten en voelen zich verbonden.  
 
Iedereen moet mee kunnen doen 
Wij vinden het belangrijk dat iedereen mee 
kan doen aan cultuur, sport en verenigingen. 
Ook mensen met weinig geld. De overheid kan 
hierbij helpen, bijvoorbeeld door: 

- geld te geven aan verenigingen 

(subsidies) 

- portclubs actief te ondersteunen 

- een pas te geven waarmee mensen 

gratis of goedkoop kunnen sporten 

- Meedoen is ook goed voor 

werkervaring 

- Mensen die moeilijk aan werk komen, 

kunnen goed helpen bij verenigingen. 

Ze kunnen daar ervaring opdoen 

zonder veel druk. Dat is goed voor 

henzelf én voor de vereniging. 

Cultuur en toerisme 
Cultuur en toerisme kunnen elkaar helpen. In 
onze gemeente zijn mooie musea en 
bijzondere plekken. Veel hiervan worden 
gerund door vrijwilligers. Voorbeelden zijn 
Fort Vuren, Fort Asperen en het GeoFort in 
Herwijnen. Deze plekken trekken bezoekers 
en zijn belangrijk voor de regio. 

 
Dorpshuizen zijn heel belangrijk 

In het dorpshuis kunnen jong en oud 
samenkomen. Dit helpt tegen eenzaamheid en 
maakt het dorp leefbaar  
Dorpshuizen zijn het hart van het dorp. Ze 
moeten meer functies krijgen, zoals: 

- gemeentelijke diensten dichtbij huis 

- cursussen, bijvoorbeeld internetles 

voor ouderen 

- paspoort aanvragen 

- tijdelijke plek voor de huisarts of 

wijkagent 

Leefbaarheidsbudget voor elk dorp 
Wij willen dat elk dorp een 
leefbaarheidsbudget krijgt. Bewoners en 
verenigingen kunnen ideeën indienen, zoals: 

- het starten van een nieuwe vereniging 
- het organiseren van een buurtfeest 
- De overheid moet hierbij helpen en zorgen 

dat regels geen probleem vormen. 
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Het CDA wil het volgende: 
- Iedereen kan meedoen aan cultuur, sport en 
  verenigingen 
- Verenigingen krijgen betere voorzieningen,  
  bijvoorbeeld via goedkope leningen 
- Dorpshuizen krijgen genoeg mogelijkheden 
om het dorp levendig te houden 
- Elk jaar een dorpsgesprek over plannen en  
budget 
- Hulp voor jeugdleden van sportvereniginge- 
Een sportstrippenkaart voor jongeren om 
gratis sporten te proberen 
- Eenvoudige regels voor activiteiten in de 
buurt 
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H5 Een sterke zorg 

Goede zorg is heel belangrijk. Daarom staat 
zorg hoog op de lijst bij het CDA. De gemeente 
regelt tegenwoordig veel zorg. Ook gaat hier 
veel geld van de gemeente naartoe. Daarom 
moet de gemeente zorgvuldig omgaan met 
mensen die zorg krijgen én met mensen die in 
de zorg werken.  
 
Gebleken is dat wanneer we zorg regelen 
vanuit vertrouwen (naar consulent en 
zorgvrager) i.p.v. door te werken van uit 
controle er binnen de zorg een besparing 
mogelijk is van meer dan 10% 
 
Zorg dichtbij huis 
Wij willen dat zorg dicht bij de mensen thuis 
wordt geregeld. De zorg moet: 

- dichtbij zijn 

- vertrouwd voelen 

- passen bij de persoon 

Familie, vrienden en buren spelen hierbij een 
belangrijke rol. Ook organisaties, kerken en 
zorgverleners zijn belangrijk. Wij vinden dat 
samenwerken en vertrouwen beter werkt dan 
alleen streng controleren. 
 
Voor wie is de zorg? 
De zorg is er voor mensen die het nodig 
hebben. Extra aandacht is er voor: 

- kinderen en jongeren 

- ouderen 

- gezinnen met problemen 

Zo lang mogelijk thuis wonen 
Mensen moeten zo lang mogelijk thuis kunnen 
blijven wonen en meedoen in de samenleving. 
Lukt dat niet meer, dan moeten er kleine 
wooncomplexen voor ouderen zijn. Daar 
kunnen ouderen elkaar helpen, samen wonen 
en zorg krijgen. 
Dit helpt tegen eenzaamheid. Ook is zorg zo 
goedkoper en beter te regelen. Het doel is: in 

elke kern zo’n woonplek voor ouderen. 
 
Hulp bij schulden en problemen 
Mensen met schulden hebben hulp nodig. Ook 
hun kinderen moeten mee kunnen doen, 
zoals: 

- sporten 

- zwemmen 

- naar school gaan 

Voedselbanken blijven belangrijk. 
Ook willen we meer aandacht voor het 
voorkomen van alcohol- en drugsgebruik, bij 
jongeren. 
 
Sociale wijkteams 
Sociale wijkteams moeten het eerste 
aanspreekpunt zijn voor zorg. Zij moeten goed 
zijn opgeleid en verschillende soorten hulp 
kunnen geven. 
Ze moeten ook: 

• omgaan met moeilijke gezinssituaties 
• aandacht hebben voor mantelzorgers 

(mensen die voor een ander zorgen) 
 
Steun voor mantelzorgers 
Mantelzorgers zijn heel belangrijk. Ze zorgen 
vaak lange tijd voor iemand anders. Dat is 
zwaar. Daarom willen wij: 

• ondersteuning voor mantelzorgers 
door trainingen en dekken onkosten  

• extra hulp bij zware situaties 
Extra aandacht is er voor jonge mantelzorgers 
en mantelzorgers van mensen met psychische 
problemen. 
 
Hulpmiddelen slimmer gebruiken 
Sommige hulpmiddelen (zoals rollators of 
stoelen) worden na 5 jaar vervangen. Vaak zijn 
ze dan nog goed. Wij vinden dat zonde. 
Hulpmiddelen moeten pas worden vervangen 
als ze echt kapot zijn. 
 
  



                  Daadkrachtig Dichtbij 

 - 7 - 
 

 Het CDA wil het volgende: 
- Goede en betaalbare zorg door 

samenwerking en vertrouwen 
- Passende woonplekken voor ouderen 

met zorgbehoefte 
- Vroeg hulp bij schulden en andere 

problemen 
- Hulpmiddelen langer gebruiken 
- Onderhoud van hulpmiddelen in de 

eigen gemeente 
- Mensen met een uitkering helpen met 

een basisbaan 
- Een spreekuur voor mantelzorgers in 

elke kern 
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H6 Een sterke agrarier en 
gezonde leefomgeving 
We wonen in een mooi gebied. Je kunt hier 
wandelen over klompenpaden, langs de Waal 
en de Linge, en door gebieden waar veel 
weidevogels leven. Het CDA vindt het 
belangrijk om goed voor onze omgeving te 
zorgen: voor het landschap, de natuur en de 
openbare ruimte. Dat noemen we 
rentmeesterschap: we zorgen goed voor wat 
we hebben, zodat het ook in de toekomst blijft 
bestaan. Boeren spelen hierbij een belangrijke 
rol. Zij houden het buitengebied leefbaar. 
Deze boeren moeten wel hun werk goed 
kunnen doen. Samen zoeken we naar een 
goede balans tussen landbouw, natuur, 
recreatie en andere activiteiten. 
 
Energie en duurzaamheid 
Onze samenleving gebruikt nog veel energie 
uit olie, gas en andere fossiele brandstoffen. 
Dat heeft nadelen, zoals vervuiling en 
afhankelijkheid van andere landen. Daarom 
willen we overstappen op moderne, duurzame 
energiebronnen. Daarvoor moet het 
elektriciteitsnet worden verbeterd, want dat 
zit nu vaak vol. Het CDA vindt dat bedrijven 
eerst moeten worden aangesloten, omdat zij 
zorgen voor werk en inkomsten. Die 
inkomsten zijn nodig om te kunnen 
verduurzamen. 
 
Ruimte en landschap 
Het CDA wil dat veranderingen in de omgeving 
passen bij het gebied. De rivieren spelen 
daarin een belangrijke rol. We willen geen 
rommelig landschap, maar beleid dat rekening 
houdt met de geschiedenis, de natuur en de 
mooie dorps en stadsgezichten. 
 
Toerisme en economie 
Een mooi landschap zorgt ook voor een sterke 
lokale economie. Toeristen komen graag naar 
een groene omgeving. Wij willen het zicht niet 

vertroebelen met grote blokkendozen, maar 
kleinschalige activiteiten die passen bij het 
gebied. Daarnaast willen we wandelroutes, 
fietspaden en de lokale beleving versterken. 
Dat is goed voor de horeca, de 
werkgelegenheid en de gemeenschap. 
 
Samen met inwoners 
We vinden het belangrijk dat inwoners 
meedenken over hun leefomgeving waarbij 
verwachtingen helder zijn. Samen maken we 
onze gemeente mooi. Voorbeeld door 
afvalbrigades en lokale initiatieven waarbij 
bewoners zelf afvalbakken beheren. Door 
betrokkenheid en snel melden blijft de 
omgeving schoner. Een opruimdag kan ook 
helpen om grof afval, reparatie en kringloop 
bij elkaar te brengen. 
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- Het CDA wil het volgende: 
- Bloemenranden langs wegen voor meer 

biodiversiteit (bijen, vlinders) zonder 
Jakobskruiskruid. 

- Actieve bestrijding van gevaarlijke 
invasieve soorten, zoals de Aziatische 
hoornaar. 

- Spuitzones aanpassen aan moderne 
spuittechnieken; de huidige 50 meter  
norm is verouderd. 

- Gebieden, rivieren, kastelen en 
klompenpaden beter verbinden met fiets- 
en wandelroutes. 

- Afval beter scheiden waar dat voordeel 
oplevert, en dit blijven uitleggen aan 

inwoners. 

- Meer flexibiliteit bij vergunningen voor 
verduurzaming van woningen (zoals 
isolatie). 

- Geen zonnepanelen plat op 
landbouwgrond, maar creatief kijken naar 
andere vormen, zoals verticale panelen. 

-  Een opruimdag waar Grof afval, 
kringloop en reparatie samen komen. 

- Zwerfvuil opruimen loont: opbrengst gaat 
naar het dorpsbudget 
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H7 Sterk woonbeleid  

Met name in kleine kernen is het belangrijk 
dat er meer nieuwe huizen komen. Nieuwe 
huizen zorgen voor nieuwe bewoners. Dat is 
goed voor scholen, verenigingen en het 
dorpsleven. Omdat er woningtekort is en 
West Betuwe een fijne plek is om te wonen, 
wil het CDA meer dan 1500 nieuwe woningen 
bouwen in de komende vier jaren. Hierbij is 
samenwerking en overleg met de 
woningbouwvereniging noodzakelijk. 
 
Woningen verspreiden over alle kernen 
Niet alleen in Geldermalsen (De Plantage), 
maar ook in andere kernen moeten huizen 
komen. Als er al afspraken zijn, houden we 
ons daaraan. Maar nieuwe ideeën moeten ook 
een kans krijgen. Daarom wil het CDA goed 
samenwerken met woningcorporaties, zodat 
er huizen komen voor mensen met 
verschillende inkomens en praktisch 
georienteerde jongeren een kans krijgen een 
eigen woning zelf te bouwen. 
 
Nieuwe woonvormen 
We willen ook andere soorten woningen, 
zoals: 

- Tiny house 

- Aanleunwoningen en kangoeroewoningen 

- Woningen voor jongeren, ouderen, 

alleenstaanden, mantelzorgers en mensen 

die begeleiding nodig hebben 

Ook voor tijdelijke buitenlandse werknemers 
moet er veilige en nette huisvesting zijn, liefst 
dichtbij hun werk. 
Starters, gezinnen en ouderen 
Veel jonge mensen willen in hun eigen dorp 
blijven wonen. Gezinnen zijn belangrijk voor 
het voortbestaan van scholen. Ouderen willen 
graag in hun vertrouwde omgeving blijven. 
Daarom wil het CDA: 

- Startersleningen makkelijker maken 

- Kleine aanpassingen aan huizen 

mogelijk maken 

- Ruimte voor woonunits voor jongeren 

en mantelzorg 

- Minimaal 4 locaties aanwijzen waarbij 

jongeren hun eigen (tiny) woningen 

kunnen bouwen 

- Binnen drie weken reactie op een 

aanvraag van een bouwvergunning 

waarbij proactief wordt meegedacht. 

Duurzaam bouwen 
We willen dat nieuwe huizen duurzaam 
gebouwd worden. Ook monumenten moeten 
verduurzaamd kunnen worden. Er moeten 
minder regels komen, zodat bouwen sneller 
en goedkoper wordt. Mensen moeten meer 
vrijheid krijgen bij het bouwen van hun huis. 

 

Wonen in het buitengebied 
Boerderijen en lege bedrijfsgebouwen kunnen 
worden omgebouwd tot woningen, zonder 
schade aan de natuur. Dit vraagt om 
maatwerk en creatieve oplossingen. 
 
Schoon en veilig wonen 
Samen met woningcorporaties en dorpsraden 
willen we zorgen voor een schone en veilige 
woonomgeving. Vrijwilligers en buurtapps 
kunnen hierbij helpen. 
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 Het CDA wil het volgende: 
- Minder regels bij bouwen,  

- In elk dorp kunnen huizen worden gebouwd, 

bijvoorbeeld via een standaard “West 

Betuws straatje” 

- Ouderen moeten in hun eigen dorp kunnen 

blijven wonen 

- Extra aandacht voor jongeren, ouderen en 

mensen die snel een woning nodig hebben 

- Meer woonunits voor mantelzorg en 

jongeren 

- Ruimte voor tiny houses om snel met 

minimale regels de bevolkingspiek van de 

babyboom generatie op te vangen. 

- Wonen en zorg moeten beter op elkaar 

aansluiten 

- Duurzaam, zonder strenge welstandseisen 

bouwen 

- Gemeente blijft dichtbij en werkt kerngericht 
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H8 Een sterke economie 
 
Het CDA wil mensen die verantwoordelijkheid 
nemen helpen en ondersteunen. 
Ondernemers spelen daarbij een belangrijke 
rol. Zij durven risico’s te nemen, zorgen voor 
vernieuwing en creëren banen. Dat is goed 
voor ons inkomen en onze gemeente. West 
Betuwe heeft nu al een sterke economie. 
Het CDA wil die economie verder versterken. 
Dat doen we door te blijven investeren in de 
landbouw, maar ook door recreatie en 
toerisme verder te laten groeien. In de 
landbouw zijn nu vooral veel eenvoudige 
banen. Wij willen dat daar ook meer 
goedbetaalde en gespecialiseerde banen 
bijkomen, bijvoorbeeld in de machinebouw, 
de voedselindustrie en onderzoek. 
Boeren moeten ook in de toekomst boer 
kunnen blijven. Dat kan alleen door te blijven 
vernieuwen. De landbouw staat wereldwijd 
bekend om innovatie en dat willen we in West 
Betuwe blijven stimuleren. Investeringen 
moeten wel terugverdiend kunnen worden. 
Soms betekent dat dat een bedrijf moet 
groeien om een goed gezinsinkomen te 
houden. 
Voor recreatie en toerisme willen we dat 
bezoekers niet alleen een dagje komen, maar 
langer blijven. Daarom zijn er meer hotels, 
campings en bed & breakfasts nodig. Ook een 
bungalowpark past wat ons betreft in de 
gemeente. 
Economie gaat niet alleen over mensen die al 
werken, maar ook over mensen die nu nog 
niet meedoen. Wij vinden dat iedereen naar 
vermogen moet bijdragen. Wie een uitkering 
krijgt, mag daar ook iets voor terug doen als 
dat kan. Voor mensen die kunnen werken is 
een eenvoudige basisbaan beter dan langdurig 
in de bijstand blijven. 
We vinden de sociale werkvoorziening erg 
belangrijk. Die biedt een veilige werkplek voor 
mensen die extra hulp nodig hebben. We 
willen meer mensen met afstand tot de 

arbeidsmarkt aan het werk helpen, zonder 
onnodige regels. Werkgevers moeten daarbij 
geholpen worden: geen financiële risico’s, 
goede begeleiding en duidelijke afspraken. 
Iedereen moet mee kunnen doen. 
Werkgevers die seizoensarbeiders inzetten, 
moeten deze mensen tijdelijk en netjes 
kunnen huisvesten op hun eigen terrein. Dat 
zorgt voor minder druk op de woningmarkt en 
is eerlijk voor zowel werkgevers als 
werknemers. De huisvesting moet veilig en 
menswaardig zijn, met goede controle én 
aandacht voor goede voorbeelden. 
Naast hard werken is rust ook belangrijk. De 
zondag is een dag voor ontspanning, 
ontmoeting en rust. Mensen gaan naar de 
kerk, sporten, wandelen of genieten van de 
natuur. Kleine ondernemers gunnen we ook 
die rust en we willen hen beschermen tegen 
grote winkelketens. In veel dorpen kiezen 
winkeliers hier zelf al voor. Het CDA wil een 
samenleving waarin niet alles om consumeren 
draait. Dorpen moeten hierin zelf keuzes 
kunnen maken die bij hen passen. 
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 Het CDA wil het volgende: 
- Duidelijke regels en zo min mogelijk 

bureaucratie 

- Mensen met een uitkering actief helpen 

om mee te doen 

- Innovatie in de landbouw en vooral de 

fruitsector stimuleren 

- Ruimte geven aan beleid per dorp, ook 

voor winkeltijden 

- Toeristen stimuleren om langer te blijven 

- Meer ruimte voor natuurtoerisme, kleine 

campings, streekproducten, theetuinen en 

bed & breakfasts 
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H9 Een sterk onderwijs 

Goed kunnen lezen en schrijven is heel 
belangrijk. Alleen dan kun je goed meedoen in 
de samenleving. Met goed onderwijs kunnen 
kinderen en jongeren het beste uit zichzelf 
halen en hun talenten ontwikkelen. 
De basis hiervoor begint al op jonge leeftijd. 
Daarom wil het CDA goed onderwijs voor 
iedereen, in goede schoolgebouwen en zo 
dicht mogelijk bij huis. Het 
onderwijs moet passen bij 
het kind. 
Het CDA wil dat alle 
peuters naar voorschoolse 
opvang en onderwijs 
kunnen (VVE). Zo krijgen 
kinderen vanaf het begin 
gelijke kansen. Het liefst 
worden peuterspeelzaal, 
buitenschoolse opvang en 
basisschool samen 
aangeboden in één 
gebouw. Dit heet een 
Integraal Kind Centrum 
(IKC). 
Het CDA wil basisscholen 
in de dorpen behouden. 
Kleine scholen zijn 
belangrijk voor de 
leefbaarheid van een dorp. 
Soms is een nieuwe, gezamenlijke school 
beter dan het opknappen van oude gebouwen 
die niet meer passen bij het onderwijs van nu. 
Dat geldt bijvoorbeeld voor Buurmalsen en 
Tricht. 
Goed onderwijs kan alleen in een goed 
schoolgebouw. Scholen moeten veilig zijn, 
goed geventileerd en voorzien van moderne 
lesmiddelen. Ook moet het vervoer van en 
naar school goed geregeld zijn, vooral voor 
kinderen die extra hulp nodig hebben. 
Voor het voortgezet onderwijs wil het CDA 
meer mogelijkheden binnen de gemeente. Nu 
moeten veel leerlingen ver fietsen voor de 

bovenbouw van HAVO en VWO. Dat vinden 
wij niet wenselijk. Op de lange termijn wil het 
CDA ook meedenken over een HBO-opleiding 
in de regio. 
Niet iedereen heeft vroeger goed leren lezen 
en schrijven. Het CDA wil mensen die moeite 
hebben met taal beter helpen. Dat kan via de 
bibliotheek, het onderwijs en projecten die 
lezen stimuleren. Zo werken we aan een  
samenleving waarin iedereen goed 
Nederlands kan gebruiken. 

Het CDA wil het volgende:: 

- Ruimte voor sport-BSO’s 

- Versterking samenwerking peuterspeelzaal, 

buitenschoolse opvang en basisschool 

- Basisscholen in de dorpen behouden en 

uitbreiden waar nodig 

- Goede, duurzame schoolgebouwen met 

frisse lucht 

- Een volledig aanbod van HAVO en VWO 

binnen de gemeente 

- Minder laaggeletterdheid door 

voorleesprojecten en taalhulp, 

bijvoorbeeld in dorpshuizen, via apps of 

met vrijwilligers thuis 
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H10 Een sterk 
verkeersbeleid 
 
Goed verkeersbeleid begint met veiligheid. 
Verkeersveiligheid staat altijd voorop. De 
overheid weet waar gevaarlijke plekken op de 
weg zijn en houdt dit goed in de gaten. Deze 
gevaarlijke plekken moeten worden 
aangepakt.  
Ook willen we dat de provinciale wegen in en 
rond onze gemeente beter 
worden. 
Na de aanleg van rotondes 
bij Hellouw en Herwijnen zijn 
er nog steeds gevaarlijke 
kruisingen. Het CDA wil dat 
deze worden verbeterd. Het 
gaat onder andere om wegen 
bij Asperen, Heukelum, 
Vuren, Neerijnen en 
Geldermalsen. 
De gemeente wil investeren 
in brede en veilige fietspaden 
en in rotondes. Onveilige en 
onoverzichtelijke situaties, 
vooral bij scholen, moeten 
worden opgelost. Rond 
scholen willen we meer 
zones waar auto’s langzamer 
rijden of minder welkom zijn. Zo kunnen 
kinderen veilig naar school.  
Ook moet er beter worden gecontroleerd in 
15- en 30-kilometerzones. Bij het openbaar 
vervoer krijgen haltes bij zorglocaties en 
buurthuizen voorrang. 
Verkeer gaat niet alleen over auto’s, maar ook 
over treinen, schepen en snelwegen. De A15 is 
erg druk en gevaarlijk. Wij willen dat deze weg 
breder wordt tussen Vuren, Gorinchem, 
Geldermalsen en Tiel.  
Ook willen we borden boven de weg die 
waarschuwen voor files, zodat ongelukken 
worden voorkomen. 
 

We willen dat vracht zoveel mogelijk per trein 
en via de rivier de Waal wordt vervoerd, in 
plaats van over de weg. Ook willen we goed 
bijhouden welke gevaarlijke stoffen door onze 
gemeente worden vervoerd en of dat veilig is 
voor inwoners. De regels moeten daarbij goed  
worden gecontroleerd. 
Het CDA wil stoppen met betaald parkeren. 
Winkels hebben het al moeilijk door online 
winkelen en kunnen extra steun goed 
gebruiken. 

Het CDA wil het volgende: 

- Gevaarlijke verkeersplekken snel en actief 

aanpakken 

- Sluipverkeer tegengaan en laten betalen 

- Meer veilige fietspaden 

- Auto’s te gast maken rond scholen 

- Voldoende openbare laadpunten voor 

elektrische auto’s 

- Stoppen met betaald parkeren in het 

centrum van Geldermalsen 

- Handhaven bij hinder door fout parkeren  

 
 


